
م����رغ آقای��ان 
دنيا حيدري
    گزارش

همچن��ان یک پا 
دارد و ب��ا وج��ود 
نگرانی های جامع��ه فوتبال، اص��رار عجیبی به 
برگ��زاری بازی های لیگ وج��ود دارد، چراکه با 
وجود تمام نگرانی ها، مسئولان فدراسیون فوتبال 
بر ای��ن باورند ک��ه عدم حض��ور ه��واداران در 
ورزش��گاه ها می توان��د مان��ع از ابت��ای عوامل 

برگزار کننده مسابقه به ویروس کرونا باشد!
    

بعد از الهام شیخی، فوتسالیست قمی که در اثر 
ابتا به کرونا ج��ان خود را از دس��ت داد، این بار 
نوبت به احمد آهنگی یکی از مربیان قدیم و چهره 
قدیمی فوتبال رش��ت، مدیرعامل و سرپرس��ت 
سابق باشگاه سپیدرود بود که به دلیل ابتا به این 

بیماری جان به جان آفرین تسلیم کند!
اتفاقی که نگرانی های جامعه فوتبال را بابت عدم 
لغو بازی های لیگ بیش��تر کرده، آن هم در حالی 
که با توجه به اعام س��تاد ملی مقابله ب��ا کرونا و 
نظر به ش��رایط ویژه هفته پیش رو، پایگاه خبری 
تحلیلی پزشکی ورزشی ایران در اطاعیه ای اعام 
کرده برای حفظ س��امت جامعه ورزش، تمامی 
باشگاه های ورزش��ی)غیر از فوتبال( و سالن های 
ورزشی و استخرها اعم از خصوصی و دولتی به مدت 
صرفاً یک هفته)از۱۰اسفند( تعطیل شدند و طی 
این مدت باید ضدعفونی ش��وند. کلیه ورزشگاه ها 
نیز به جز اماکن ورزشی که برای آمادگی تیم های 
ملی یا باشگاهی نیاز به امکانات دارند تا ۱6 اسفند 
تعطیل هستند. در خصوص فوتبالی ها اما برگزاری 
بازی ها ب��دون حضور تماش��اگران تنها تصمیمی 

است که تاکنون اتخاذ شده است!
    

فرهاد مجی��دی جزو اولی��ن نفراتی ب��ود که به 
این مس��ئله اعتراض کرد: »ارزش جان انسان ها 
از فوتب��ال، لی��گ برتر و لی��گ قهرمانان آس��یا 
خیلی خیلی بیشتر است. جواد نکونام هم با اشاره 
با آلودگی اماکن عمومی از جمله هواپیماها تأکید 
داشت که فوتبالیست ها، مربیان و داوران هم جزو 

مردم هستند، نه یک مشت آدم آهنی!
سعید آذری نیز با انتش��ار جمله »فوتبال به چه 
قیمتی« در صفحه ش��خصی خود اعتراضش را 
نشان داده بود. فرزاد سیری، دبیر هیئت فوتبال 
گیان نیز با توجه به اینکه تعدادی از بازیکنان و 
عوامل اجرایی سپیدرود کرونا گرفته اند و برخی 
هم به مش��کوک به گرفتن این بیم��اری بودند، 
تأکید داش��ت که بازی ه��ای نمایندگان گیان 
بای��د حداقل یک��ی، دو هفته به تعوی��ق بیفتد. 
افش��ین ناظمی، مدیرعامل باش��گاه سپیدرود 
نیز از مس��ئولان فدراس��یون فوتبال و سازمان 
لیگ خواسته بود که تصمیمی منطقی و انسانی 
اتخاذ کنند. محمد نوری، کاپیتان پارس جنوبی 
جم هم با انتش��ار تصویری از خود با ماسک در 
اینستاگرامش نوشت: »کرونا برای فوتبالیست ها 

هم خطرناک اس��ت.« مهرداد بایرامی نیز آورده 
است: »به خاطر خانواده هایمان بازی ها را تعطیل 
کنند.« محمد احمدزاده، س��رمربی ملوان نیز با 
اشاره به اینکه در تیمش هر کس یک عطسه هم 
کند به اردو نمی برد در اعتراض به عدم تعطیلی 
لیگ می گوید: »در ایتالیا یک نفر یک عطس��ه 
کرد، لیگ را تعطیل کردند. در اینجا با این همه 
مشکل لیگ را تعطیل نمی کنند. نباید همه چیز 
را با سیاست قاطی کرد.« مهرداد بایرامی، بازیکن 
گل گهر هم با به میان کش��یدن بحث خانواده ها 
خواس��ت تا به خاط��ر نگرانی آنها هم که ش��ده 

بازی ها لغو شود.
    

اما با وجود آنکه اکثر رویدادهای ورزشی تعطیل 
ش��ده و بس��یاری از مردم ب��رای پیش��گیری به 
دورکاری روی آورده اند و عاوه بر دانش��گاه ها و 
مدارس، بسیاری از کارمندان هم شیفت های شان 
کاهش یافته، مسئولان فدراسیون فوتبال به بهانه 
گرفته شدن میزبانی دیدارهای ملی حاضر به لغو 
بازی های لیگ نیس��تند. حال آنک��ه در صورت 
ابتای فوتبالیست ها و مربیان به این بیماری نیز 
میزبانی ایران در بازی های ملی به خطر می افتد. 
مس��ئله ای که بعد از ابت��ای برخ��ی بازیکنان 
س��پیدرود به کرونا نگرانی در ای��ن خصوص را 
افزایش داده، آن هم در شرایطی که بعد از دربی 
اصفهان سپاهانی ها اعام کردند که شش بازیکن 

این تیم به ویروس کرونا مبتا شدند.
زهره هراتیان، عضو کمیته پزش��کی فدراسیون 
فوتبال اما بعد از اعتراض های اخیر می گوید که 
طی امروز و فردا در خصوص تعطیلی بازی های 
لیگ تصمیم گیری می شود: »درباره این موضوع 
باید مس��ئولان تصمیم گیری کنن��د و فقط نظر 
کمیته پزشکی مطرح نیس��ت. من می دانم این 
دغدغه مسئولان است و امروز و فردا تصمیماتی را 
در این رابطه می گیرند تا نگرانی ها برطرف شود.« 
اما جالب ترین مس��ئله این است که عضو کمیته 
پزش��کی فدراس��یون فوتبال در حالی به رعایت 
نکات ایمنی توسط ورزش��کاران و مربیان تأکید 
دارد )دس��ت ندادن و رعایت فاصله یک متری( 
که این سؤال پیش می آید که چطور امکان دارد 
فوتبالیست ها در بازی های لیگ بتوانند با رعایت 

فاصله یک متری بازی کنند؟!
    

لغو نشس��ت های خبری قبل از بازی ها می تواند 
اتف��اق خوب��ی باش��د و نوی��د اینکه مس��ئولان 
برگزار کننده بازی ه��ا با مورد توج��ه قرار دادن 
دغدغه جامعه فوتبال و البت��ه خانواده های آنها 
برای یکی، دو هفته هم که شده رقابت های لیگ 
را لغو کنند تا شرایط اندکی تحت کنترل درآید، 
خصوصاً که اهمیت این مس��ئله حتی فیفا را نیز 
بر آن داشته تا برگزاری بازی های ملی و انتخابی  
جام جهان��ی را لغو کند و کنفدراس��یون فوتبال 

آسیا نیز قرار است در همین راستا و بررسی تأثیر 
این بیماری در رقابت های فوتبالی آسیا تشکیل 
جلسه دهد. جلساتی که شاید مسئولان فوتبال 
ایران را نیز ترغیب کند تا با در نظر گرفتن اهمیت 
سامت ورزشکاران، مربیان و داوران از اصرار خود 
بر برگزاری بازی های لیگ کوت��اه بیایند و با لغو 
رقابت های لیگ اندکی هم که شده از دغدغه های 
ناشی از این بیماری که جامعه ورزش و فوتبال را 

درگیر کرده، بکاهند.
    

ب��دون تردید برگ��زاری رقابت ه��ای لیگ طبق 
برنامه و به پایان رسیدن این مسابقات در تاریخ 
مقرر می تواند باعث عدم تداخل آماده سازی تیم 
ملی در مس��یر جام جهانی باش��د، اما اصرار در 
این مورد وقتی پای س��امت ورزشکاران و دیگر 
عوامل برگزار کننده مسابقات در میان باشد بدون 
شک جایز نیست، آن هم در شرایطی که وزارت 
بهداشت و فدراسیون پزش��کی ورزشی مدام به 
عدم حض��ور در اماکن عموم��ی و رعایت اصول 

بهداشتی برای پیشگیری از کرونا تأکید دارند.
اما آیا به این مسائل مهم در جلسه بعدی آقایان 
توجهی می ش��ود یا کماکان مرغ مسئولان برای 
برگ��زاری بازی های لیگ یک پا خواهد داش��ت 
که ای��ن بدون تردید ب��ا توجه ب��ه ابتای برخی 
فوتبالیس��ت ها به کرون��ا، بی توجه��ی مفرط به 

سامت ورزش در کشور است.
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سعيد احمديان

شيوا نوروزی

وزارت ورزش لایحه طرح جامع 
باشگاهداری را به مجلس ارائه دهد 

سال ها پیش فوتبال آماتوری ایران بدون 
قانون تبدیل به فوتبال حرفه ای شد و حالا 
نتیجه آن را می بینیم. وقتی بدون ساختار 
حرفه ای، فوتبال م��ان را حرفه ای کردیم 
باید انتظ��ار جریمه ه��ا و محرومیت های 
بین المللی را هم داشته باشیم. فیفا برای 
اداره کردن فدراس��یون های کش��ورهای 
عضو اساس��نامه ای ارائه کرده و بر اساس 
آن قوانین را اجرا می کند، اما در کشور ما 
هنوز خبری از تصویب طرح جامع باشگاهداری نیست! سال هاست که 
همه منتظر قانونی شدن این طرح هستیم، در واقع برای خروج فوتبال 
ایران از بحران هایی که دارد. وزارت ورزش و جوان��ان در وهله اول باید 
لایحه طرح جامع باش��گاهداری را به مجلس ارائه دهد تا با تصویب آن 
این طرح به قانون تبدیل شود. در این صورت است که می توانیم به آینده 
فوتبال باشگاهی امیدوار باشیم. در حال حاضر مدیران باشگاه ها هر طور 
که دوست دارند و به صورت س��لیقه ای تصمیم می گیرند و امور باشگاه 
متبوع شان را پیش می برند. از آنجا که عمر مدیریتی شان هم کوتاه است 
در نتیجه هیچ نگرانی بابت پاسخگویی ندارند و ضامن ضرر و زیان هایی که 
متوجه باشگاه و فوتبال می شود هم نیستند. در صورتی که با تصویب طرح 
فوق  مدیران قطعاً نمی توانند سلیقه ای عمل کنند. آنها مجبور می شوند با 
بررسی دقیق و مبنا قرار دادن قوانین حقوقی قرارداد بازیکنان و مربیان را 
امضا کند. در بیش از 9۰ درصد موارد قراردادهای منعقد شده در فوتبال 
ایران با مشکل مواجه می شود. متأس��فانه کسی اهمیتی به این مسئله 
نمی دهد و وزارت ورزش هم در این خصوص کم کاری کرده است. فوتبال 
یک مقوله اجتماعی است و این مقوله هم به قانون نیاز دارد، اما در نبود 
قانون مصوب آشوب و هرج و مرج فوتبال ایران را فراگرفته است. از طرفی 
هر کسی را هم پیدا می کنند به عنوان مدیرعامل باشگاه انتخاب می شود، 

مدیری که بدون چارچوب عمل می کند و پاسخگوی کسی هم نیست.

کاظم اوليایی

کارشناس مدیریت فوتبال

وداع با اسطوره سوارکاري ایران
ورزش ای��ران دی��روز یک��ي از 
بزرگان��ش را از دس��ت داد و 
استاد علی اکبر رضایی، اسطوره 
سوارکاری ایران دار فانی را وداع 
گفت. علي اکبر رضایی متولد ۲۴ 
آذر ۱۳۱۸، در تمامی رشته های 
س��وارکاری از جمله رشته های 
پرش با اسب، درس��اژ، کورس، 
چوگان و استقامت تبحر داشت 
و مدال های رنگارنگ و فراوانی را 
کسب کرد. رضایی سال ها عضو 

تیم ملی و سرمربی تیم ملی پرش با اسب ایران بود و شاگردان بزرگی را 
تربیت کرد. از ۴6 سوارکاری که از سال ۱۳۵۲ تا امروز در پرش با اسب 
ایران مفتخر به کسب مدال های طا، نقره و برنز ش��ده اند، بیش از ۱۵ 
سوارکار شاگرد اس��تاد علی اکبر رضایی بوده اند و همین تأثیر فراوان و 
بی بدیل استاد رضایی بر سوارکاری ایران را ثابت می کند. بدون هیچ شکی 

سوارکاری ایران سلطان و اسطوره خود را از دست داده است.

محمد بنا هیچ گاه       کشتی
به کم قانع نیست. 
این را بارها ثابت ک��رده و بارها هم بابت آن رفته و 
برگشته است. شاگردانش همین یکي، دو هفته قبل 
قهرمان قاره کهن شدند، اما حتي این قهرماني هم 
باعث نمي شود تا محمد بنا المپیک و کسب موفقیت 
در آن را س��اده بگی��رد و قول م��دال آوري بدهد، 
به خصوص با وضعیت این روزها که »کرونا« به جان 
همه جهان و البته مسابقات ورزشي افتاده است. 
مسابقات انتخابي المپیک کشتي فرنگي نیز از این 
قاعده مس��تثنا نبوده و با انصراف قزاقستان هنوز 
میزباني براي آن مشخص نشده است، هرچند که 
بیشترین انتقاد بنا به تعطیل شدن اردوهاي تیم 
ملي اس��ت. محمد بنا در گفت وگویي که دیروز با 
خبرگزاري میزان داشته، مي گوید که دیگر کسب 
سهمیه هم مشکل شده چه برسد به اینکه کسي از 
ما توقع رس��یدن به مدال المپیک را داشته باشد. 

سرمربي تیم ملي کش��تي فرنگي که به شدت از 
تعطیلي اردو هاي تیم ملي ش��اکي است، گفت: 
»بدون شک وقتی ورزشکاری در خارج از محیط 
اردوی��ی تمرینات��ش را دنبال می کن��د خطرات 
بیشتری در کمینش است. این تصمیم اشتباهی 
بود که مسئولان برای اینکه از سر خودشان باز کنند 
آن را عملی کردند، اما ورزشکاران در معرض خطر 
بیشتری قرار می گیرند که کار درستی نیست. ما 
برای اینکه در فضای بهتری بتوانیم اردو ها را برگزار 
کنیم نف��رات کمتری را به مرحل��ه جدید اردو ها 
دعوت کردیم که متأس��فانه اردوها لغو ش��د. این 
مسئله  صددرصد آسیب زننده است؛ دیگر کسی 
نمی تواند حتی توقع کسب سهمیه از ما را داشته 
باشد چه برسد به مدال. هیچ کس نمی تواند توقع 
داشته باش��د که با مدال برگردیم، وقتی شرایط 
کشور اینگونه اس��ت و اردو های ما تعطیل شده 
است چه کسی می تواند توقع داشته باشد، مگر 
می شود در این شرایط از کل ورزش توقع داشت؟« 
بنا ادامه داد: »وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک 
اش��تباه می کنند؛ درست اس��ت که آنها نگران 
سامت ورزش��کاران هس��تند و مسئله سامت 
اهمیت زیادی دارد، اما ما تعدادی نخبه داریم که 
می خواهند در المپیک ب��ه میدان بروند و نتیجه 
بگیرند. برای اینکه برای خودمان تعهد و مشکلی 
ایجاد نشود اردو های خانه کشتی را تعطیل کردیم 
و کش��تی گیران را مجبور به تمرین در شهر ها و 
باشگاه های خودشان می کنیم.« سرمربي تیم ملي 
با بیان اینکه مش��کل ما این است که نمی دانیم 
برای مسابقات کجا باید برویم، گفت: »پیشنهاد 
ما این است که دو هفته پیش از اعزام در کشوری 
ثالث مانند ارمنستان، گرجستان، ترکمنستان یا 
جایی دیگر اردو بزنیم تا مشکلی از بابت ورود به 
کشور میزبان نداشته باش��یم و بهانه دست آنها 
ندهیم. این موضوع مستلزم این است که وزارت 
ورزش و کمیته ملی المپیک همکاری لازم را برای 
تأمین بودجه اعزام و برگ��زاری اردو ها در اختیار 

فدراسیون کشتی قرار دهند.«

جدال تمام عيار فوتبال با کرونا

اینفانتينو: سلامت مردم فراتر از هر چيزي است

 کسب سهميه هم سخت شده 
چه برسد به مدال المپيک

مبارزه با کرونا در 
فریدون حسن

      بازتاب
سراسر جهان به 
ین  تر ید ش��د
مراحل خود رسیده و دیگر کمتر جایي را مي توان 
یافت که با این ویروس منحوس درگیر نباشد. در 
این میان فوتبال جهان نیز شرایط خاصي را تجربه 
مي کند. کشورهایي که بیشتر درگیر این ویروس 
هستند مسابقات شان را تعطیل کرده اند و آنها که 
کمتر درگیرند، رقابت ها را بدون تماشاگر برگزار 
مي کنند، اما با وخیم تر شدن اوضاع حالا فیفا هم 
برنامه تازه اي در نظر گرفته و احتمال دارد آن را 
اجرایي کند. رئیس فدراسیون بین المللی فوتبال 
تأکید کرد که احتمال دارد به خاطر ویروس کرونا 
دیدارهای ملی در ماه مارس )اسفند ماه( به تأخیر 
بیفتد. اینفانتینو، رئیس فدراسیون بین المللی 
فوتبال )فیفا( درباره احتمال لغو بازی های ملی در 
ماه مارس گفت: »در شرایط کنونی هیچ چیزی 
را بعید نمی دانم. سخت اس��ت که رویدادهای 
بین المللی را متوقف کنیم، چراکه شرایط در همه 
کشورها متفاوت است، اما سامت مردم مهم تر از 
هر رقابتی اس��ت.« او در ادامه افزود: »سامت 
مردم برای ما فرات��ر از هر چیز دیگری اس��ت. 
وضعیت را با دقت رصد می کنیم و امیدواریم که 
این ویروس به جای انتشار بیشتر، کمتر شود. در 
شرایط کنونی ویروس همچنان در حال انتشار 

است، به همین خاطر بهتر است که رقابت ها به 
تأخیر بیفتد یا بدون تماشاگر برگزار شود تا خطر 
کاماً رفع ش��ود.« جام ملت های اروپ��ا نیز در 
۱۲ژوئن )خرداد ماه( در ۱۲ کشور برگزار خواهد 
ش��د. اینفانتینو درباره احتمال لغو این بازی ها 
گفت: »فکر می کنم که ای��ن رقابت ها در زمان 
مورد نظر برگزار شود. نباید ترسید، بلکه باید با 
جدیت با این مشکل برخورد کرد. امیدوار هستیم 
که رقابت های المپیک هم در زمان مقرر برگزار 
شود.« در آسیا نیز تدابیر جدیدي اتخاذ مي شود. 
کنفدراسیون فوتبال آسیا کشورهای غرب و شرق 
آس��یا را برای برگزاری نشس��تی ف��وری برای 
تصمیم گیری درباره بحران کرون��ا فراخواند. با 
توجه به اینکه دامنه گسترش این ویروس روز به 
روز در حال افزایش است، این احتمال وجود دارد 
که بس��یاری از رقابت های بین المللی و قاره ای 
پیش رو لغو شوند. در این نشست کنفدراسیون 
فوتبال آسیا باید درباره تعویق بازی ها یا حتی لغو 
کامل آنها تصمیم نهایی را بگی��رد. طبق اعام 
روزنامه استاد الدوحه قرار است هفته نخست دور 
برگش��ت مس��ابقات انتخابي ج��ام جهاني در 
۲6مارس و هفته دوم در ۳۰ و ۳۱ مارس برگزار 

ش��ود که با توجه به ش��رایط کنونی امکان 
برگزاری وجود ندارد و رئیس فیفا هم چنین 

چیزی را تأیید کرده است.

بازی در زمين ابتلا!
حاشيه ای بر اصرار مدیران فوتبال به برگزاری ليگ برتر به رغم شيوع ویروس کرونا

لمپن ها به فوتبال بر مي گردند
قول داده بودند بساط لمپنیسم و لیدرپروري را از فوتبال جمع کنند تا کمي 
هم که شده مصائب باشگاه هاي دولتي که زالووار سالانه صدها میلیارد تومان 
از بیت المال پول مي مکند کم شود. قول داده بودند جلوي حیف و میل ها 
را بگیرند و مدیراني را در باشگاه ها سرکار بیاورند که مدیر درآمد باشند، نه 
مدیر هزینه. این قول ها در کنار خیلي از وعده هاي دیگر اولویت هایي بود 
که مسعود سلطاني فر به عنوان وزیر ورزش در برنامه هایش یادداشت کرده 
بود تا به وضعیت فوتبال و فسادي که در این رشته روز به روز بیشتر مي شود 
سروساماني بدهد. اتفاقات تلخ ورزشگاه ها در ابتداي امسال که حتي کشته 
هم روي دست فوتبال گذاشت هم مزید بر علت شده بود تا وزیر ورزش که 
ادعاي فرهنگ سازي و دوري از حاشیه ها را دارد آستین هایش را بالا بزند 
و از برنامه هاي وزارت ورزش براي ایجاد یک فضاي فرهنگي و دور از فساد 
در باشگاه هاي دولتي علي الخصوص در دو باشگاه استقال و پرسپولیس به 

عنوان دو تیم زیر نظر وزارت ورزش رونمایي کند.
یکي از مهم ترین برنامه ها هم دوري از فضاي لمپنیسم مدیریتي بود که 
در دو دهه اخیر گسترش آن سبب شده بود باشگاه هاي دولتي که بودجه 
بي حساب و کتاب شان از بیت المال تأمین مي شود و هیچ گونه نظارتي روي 
هزینه کرد آنها نیز وجود ندارد، به یک حیاط خلوت براي گروهي از دلالان و 
لیدرهایي تبدیل شود که با رخصت مدیران دولتي فوتبال حتي پاي شان به 
اتاق مدیران هم باز شده بود. نمي توان به سادگی از گسترش فساد و حیف 
و میل بیت المال در سیستم مدیریتي لمپنیسم فوتبال گذشت، سیستمي 
که مدیرانش فقط روي موج ها سوار مي شوند و براي فریاد زدن نام شان 
تراول هاي دولتي را روي سکوها به لیدرهاي اجیر شده شان مي دهند و با 
همین حربه ها وقتي دست شان از صندلي مدیریت باشگاه خالي مي ماند از 

سکوها به عنوان یک اهرم فشار براي بازگشت دوباره استفاده مي کنند.
پاي چنین مدیراني گویا قرار نیس��ت از اتاق هاي مدیریتي باشگاه هاي 
دولتي قطع ش��ود. مدیراني که یک روز مي روند و چند وقت بعد دوباره 
برمي گردند، گردشي که سبب شده ادعاهاي مدیران وزارت ورزش براي 
سروسامان دادن به وضعیت نابسامان مدیریتي باشگاه ها دولتي تنها یک 
شعار توخالي باشد، شعاري که با توجه به انتصاب هایي که پیش از این در 
پرسپولیس و امروز در استقال صورت گرفته، نشان از ادامه روند سیستم 
مدیریتي لمپنیسم در فوتبال دولتي ایران دارد. رشته اي که با توجه به 
عدم نظارت و بیرون نشستن نهادهاي نظارتي و قضایي تبدیل به یکي از 
بزرگ ترین گلوگاه هاي فساد شده است که بخش زیادي از گردش سالانه 

هزار میلیاردي آن از بودجه دولتي تأمین مي شود.
حال در چنین شرایطي فوتبال بار دیگر به دامن مدیراني بازگشته است که 
جز شوآف در رسانه ها و البته حفظ منافع شخصي که از طریق رانت هاي 
فوتبال پیگیري مي شود، نتوانسته اند نفعي براي باشگاه هاي دولتي داشته 
باشند. همین است که همواره در رسانه ها با علم کردن چوب محرومیت 
و رسانه اي کردن حکم هاي شکایت خارجي ها به دنبال کندن دوباره از 
بیت المال هستند و راهش را هم این سال ها خوب یاد گرفته اند که چطور 
ناکارآمدي شان را در کسب درآمد و پر کردن چاله هاي بدهي هاي گذشته 

را با کندن بیشتر از بودجه دولتي صاف کنند.
نمونه دیگر آن سرپرست جدید باشگاه اس��تقال است که هنوز روي 
صندلي اش ننشسته، خبر بدهي ۸۰ میلیاردي باشگاه و خطر محرومیت 
تیم در صورتي که تا ۲۰ اسفند پول شکایت خارجي ها را ندهد، در بوق و 
کرنا کرده است. مدیري که در ظاهر گویا براي رفع همین مشکات آمده، 
اما چنین مدیراني که سال هاست اهالي فوتبال به رفت و برگشت شان 
عادت کرده اند، تنها فوت و فن هزینه کردن و پر کردن حساب باشگاه از 
بیت المال و دست دراز کردن جلوي هوادار و وزیر ورزش را یاد گرفته اند. 
شاید به همین دلیل است که فتح الله زاده هنوز در اتاقش مستقر نشده 
با صحبت هایش درب��اره بدهي ها و احتمال محرومیت اس��تقال گویا 

مي خواهد گوشي را دست مسعود سلطاني فر بدهد که پول برساند!
این حال بد فوتبال ایران است، فوتبالي که مدیران دولتي باشگاه هایش وقتي 
خارج از گود مدیریتي هستند، کم  وعده درآمدزایي و بي نیازي از بیت المال 
نمي دهند، اما وقتي روي صندلي مدیریتي باش��گاه می نشینند، همه آن 
نقشه هاي کسب درآمد توخالي از آب درمي آید و دست شان دراز مي شود 
تا سهم بیشتري از بیت المال بکنند. این حکایت سلطه سیستم مدیریتي 
لمپنیسم در فوتبال ایران اس��ت، مدیران هزینه که دلال ها و لیدرها جاده 
صاف کن شان در گسترش فساد هستند و در سایه سیاست از سر باز کردن 

وزارت ورزشي ها، دوباره امضاي شان در فوتبال معتبر شده است!

رئال – بارسلونا؛ امشب تيم زیدان به آب و آتش می زند
 شمشير دولبه برنابئو 

در اولين ال کلاسيکوی ستين
آخرین بازی هفته بیست و ششم لالیگا حساس ترین دیدار این هفته 
فوتبال جهان محس��وب می ش��ود. رویارویی رئال مادرید – بارسلونا 
همان دیداری است که عاشقان فوتبال انتظارش را می کشند و امشب 
ال کاسیکوی برگشت در شرایطی که ویروس کرونا امان همه را بریده 

دوباره تب فوتبال را به اوج می رساند. 
    

اگرچه شایعاتی در خصوص لغو بازی های لیگ اسپانیا به خاطر ویروس 
کشنده کرونا در برخی محافل خبری منتشر شده است، اما موضع گیری 
رئیس لالیگا خیال همه را راحت کرد. با اینکه اسپانیا نیز با افزایش تعداد 
مبتایان به کرونا مواجه شده، اما خاویر تباس نسبت به برگزاری ایمن 
بازی ها در برخی شهرهای این کشور از جمله مادرید اطمینان داد: »در 
حال حاضر برنامه ای برای تعویق ال کاس��یکو و دیگر بازی های لالیگا 
نداریم. فعاً در مادرید شاهد اپیدمی این ویروس نیستیم و بحث تعویق 
ال کاسیکو نیز مطرح نشده است. گزینه هایی چون برگزاری بازی بدون 
تماشاگر را روی میز داریم و اگر امکان برگزاری بازی پشت درهای بسته 
وجود نداشته باشد، آن را به تعویق می اندازیم که بحث های دیگری را 
در پی دارد، مثل پیدا کردن جای خالی در تقویم برای برگزاری آن در 
تاریخی دیگر. این مسائل را با یوفا مطرح کرده ایم که با بازی های تیم های 
اسپانیایی در مراحل حذفی لیگ قهرمانان و لیگ اروپا دچار تداخل نشود. 

ما نسبت به این موضوع آگاه هستیم و نمی خواهیم غافلگیر شویم.«
    

بازی در سانتیاگوبرنابئو برای کهکشانی ها همچون شمشیری دولبه است؛ 
از یک سو حضور هواداران دوآتشه و حمایت های شان می تواند روحیه را به 
تیم زیدان تزریق کند و از سوی دیگر هر اشتباهی که از بازیکنان سر بزند و 
زمینه ساز برتری بارسا شود قطعاً واکنش های تند همان هواداران متعصب 
را به همراه خواهد داشت. رئال مادرید برای مصاف دوباره با رقیب سنتی 
شرایط ایده آلی ندارد. در حالی که آنها می توانستند کماکان صدرنشین 
لیگ باقی بمانند؛ یک تساوی و یک باخت بدموقع نه تنها این فرصت را 
از آنها گرفت، بلکه بارسلونا را دوباره به صدر جدول فرستاد، آن هم با دو 
امتیاز بیشتر. حالا این بازی حکم مرگ و زندگی را برای میزبان دارد. اگر 
قوهای سفید راه برتری مقابل بارسلونا را پیدا کنند در آن صورت می توانند 
هم از رقیب پیشی بگیرند و هم به آینده امیدوار باشند. منتها اگر شرایط 
به گونه ای دیگر رقم بخورد و زیزو نتواند از پس بارسا برآید و امتیاز از دست 

بدهد امیدشان به قهرمانی در لیگ اسپانیا را از دست می دهند.
دیدار رفت دو تیم با تساوی بدون گل به پایان رسید. آمار و ارقام نشان 
می دهد که تاکنون سرمربی فرانسوی رئال در ال کاسیکو سه تساوی، 
سه پیروزی و دو شکست ثبت کرده است. جالب اینکه هر دو شکست 
نیز در برنابئو رخ داده و این ترس برای زیدان وجود دارد که در این برهه 
دوباره مغلوب کاتالان ها شوند. حذف از کوپا دل ری و همچنین شکست 
در بازی رفت با من سیتی در لیگ قهرمانان نگرانی ها را افزایش داده است. 
جالب اینکه راموس، کاپیتان رئال پیش از این بازی به شکلی عجیب از 

مسی و عملکرد درخشان او تمجید کرده است!
    

اولین حضور در ال کاسیکو به عنوان سرمربی اهمیت دوچندانی برای 
کیکه ستین دارد. بارسلونا با ۵۵ امتیاز بالاتر از همه، تیم اول لالیگاست 
و در بازی رفت یک هش��تم نهایی اروپا نیز با ناپولی به تساوی رضایت 
داده است. لیونل مس��ی همچنان گلزن اول و امید اصلی آبی و اناری 
محسوب می شود و با ۱۸ گل زده امشب هم به افزایش تعداد گل هایش 
می اندیشد. سرمربی بارسا در مصاحبه ای بازی با رئال را چالش برانگیز 
خوانده اس��ت: »می خواهم از رفتن ب��ه س��انتیاگوبرنابئو لذت ببرم. 
همچنین می خواهم پیروز این دیدار ش��وم، اما ای��ن لحظات را مانند 
زمانی که برای نخس��تین بار به میدان رفتم، سپری خواهم کرد و شاد 
خواهم بود. این یک فرصت خاص برای یک سرمربی محسوب می شود، 
مانند چند روز پیش که در یک ورزشگاه تاریخی سرود لیگ قهرمانان 
را گوش کردم. من از تماشای تمام بازی هایی که در اینجا خواهم بود 
لذت می برم. ما مانند همیشه بازی خواهیم کرد، تهاجمی بازی کردن 
در دی  ان ای باشگاه است و همیشه سعی کرده ایم شجاع باشیم. مادرید 
چند ماه است که خیلی خوب دفاع می کند و از بازیکنان توانمندی برای 
پرس برخوردار است. همچنین می تواند در حمله نیز به حریفش ضربه 
بزند.« کاتالان ها در ۱۱ ال کاسیکوی لالیگایی در زمین رئال هشت بار 

به پیروزی رسیده اند و فقط دو بار تن به شکست داده اند.

کرونا دربی ایتاليا را لغو کرد
شیوع ویروس کرونا در ایتالیا که کانون این بیماری در اروپا نیز محسوب 
می شود در نهایت باعث تعویق دیدار حساس یوونتوس و اینتر شد. دیداری 
که قرار بود امشب در آلیانتس تورین برگزار شود. عاوه بر دربی ایتالیا، چهار 
بازی دیگر این هفته که قرار بود در مناطق آلوده به کرونا و پشت درهای بسته 
برگزار شود نیز به ۲۴ اردیبهشت موکول شد. ساسوئولو- برشا، میان- جنووا، 
اودینزه- فیورنتینا و پارما- اسپال دیدارهایی هستند که به تعویق افتاده اند. به 
این ترتیب فینال جام حذفی ایتالیا که قرار بود ۲۴ اردیبهشت برگزار شود نیز 

۳۱ اردیبهشت برگزار خواهد شد.

لغو مرحله پلی آف ليگ  بسکتبال قوت گرفت
فدراسیون بسکتبال ایران تصمیم خود مبنی بر لغو بازی های مرحله پلی آف 
لیگ  برتر را اتخاذ کرده است. خبرگزاري ایسنا دیروز نوشت، پیش از این 
فدراسیون بسکتبال تصمیم گرفته بود تنها بازی های معوقه دور برگشت 
را برگزار نکند و نتایج بازی های دور رفت را برای تیم ها اعمال کند و پلی آف 
لیگ طبق برنامه قبلی در اسفند ماه برگزار شود. حالا اما به نظر می رسد 
که پس از واکنش های خانواده بسکتبال و تعدادی از ملی پوشان به عدم لغو 
بازی ها، فدراسیون تصمیم خود را مبنی بر لغو بازی های مرحله پلی آف برای 

حفظ سامتی بازیکنان و اعضای کادر فنی تیم ها قطعی کرده است.


